

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 126

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 126

1952

I. Nos. 1678-1696
II. Nos. 434-435

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 26 March 1952 to 7 April 1952*

	<i>Page</i>
No. 1678. United States of America and Portugal:	
Exchange of notes (with enclosure) constituting an agreement relating to the supplying of Portuguese colonial sisal to the Government of the United States of America. Lisbon, 17 May 1946	3
No. 1679. United States of America and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Financial Agreement (with related notes). Signed at Washington, on 6 December 1945	13
No. 1680. United States of America and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Agreement (with exchange of letters) supplementary to the General Agreement on Tariffs and Trade. Signed at Geneva, on 30 October 1947	39
No. 1681. United States of America, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Brazil:	
Exchange of notes constituting an agreement modifying the Agreement of 21 December 1943, as modified and extended, relating to the purchase of the exportable surpluses of rice produced in Brazil. Rio de Janeiro, 23 December 1946	47
No. 1682. United Nations International Children's Emergency Fund and Iraq:	
Agreement concerning the activities of UNICEF in Iraq. Signed at Baghdad and at Paris, on 10 December 1951	57
No. 1683. World Health Organization and China:	
Agreement for the operation of a malaria and insect control project. Signed at Taipeh, on 23 October 1951, and at Manila, on 25 October 1951	77

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 126

1952

I. Nos 1678-1696
II. Nos 434-435

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 26 mars 1952 au 7 avril 1952*

Pages

N° 1678. États-Unis d'Amérique et Portugal :

Échange de notes (avec pièce jointe) constituant un accord relatif à la fourniture au Gouvernement des États-Unis d'Amérique de sisal provenant des colonies portugaises. Lisbonne, 17 mai 1946 3

N° 1679. États-Unis d'Amérique et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :

Accord financier (avec notes y relatives). Signé à Washington, le 6 décembre 1945 13

N° 1680. États-Unis d'Amérique et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :

Accord (avec échange de lettres) complétant l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce. Signé à Genève, le 30 octobre 1947 39

N° 1681. États-Unis d'Amérique, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Brésil :

Échange de notes constituant un accord modifiant l'Accord du 21 décembre 1943, sous sa forme modifiée et prorogée, relatif à l'achat des excédents exportables de riz produit au Brésil. Rio-de-Janeiro, 23 décembre 1946 47

N° 1682. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et Irak :

Accord concernant les activités du FISE en Irak. Signé à Bagdad et à Paris, le 10 décembre 1951 57

N° 1683. Organisation mondiale de la santé et Chine

Accord relatif à la mise en œuvre d'un programme de lutte contre le paludisme et les insectes. Signé à Taïpeh, le 23 octobre 1951, et à Manille, le 25 octobre 1951 77

	<i>Page</i>
No. 1684. World Health Organization and Pakistan :	
Basic Agreement on technical assistance (with exchange of letters). Signed at Karachi, on 28 September 1951, and at Alexandria, on 7 October 1951	101
No. 1685. United Nations International Children's Emergency Fund and Chile :	
Agreement concerning the activities of UNICEF in Chile. Signed at New York, on 3 March 1950	119
No. 1686. Denmark and Japan :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the resumption of diplomatic relations. Tokyo, 29 February 1952	139
No. 1687. United Nations and India :	
Basic Agreement concerning technical assistance. Signed at New York, on 2 April 1952	145
No. 1688. Netherlands and Switzerland :	
Agreement (with final protocol) for the avoidance of double taxation and the prevention of fiscal evasion with respect to death duties. Signed at The Hague, on 12 November 1951	157
No. 1689. Netherlands and Switzerland :	
Agreement (with annexes, final protocol and additional protocol) for the avoidance of double taxation with respect to taxes on income and property. Signed at The Hague, on 12 November 1951	173
No. 1690. World Health Organization and Lebanon :	
Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at Geneva, on 7 June 1951, and at Beirut, on 30 June 1951	221
No. 1691. Egypt, Israel, Italy, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Yugoslavia :	
Agreement for the establishment of a General Fisheries Council for the Mediterranean. Drawn up at Rome, on 24 September 1949	237
No. 1692. International Labour Organisation and Guatemala :	
Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at Guatemala, on 13 April 1951	249
No. 1693. International Labour Organisation and Panama :	
Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at Geneva, on 10 November 1951, and at Panama, on 17 December 1951	269

	<i>Pages</i>
N° 1684. Organisation mondiale de la santé et Pakistan :	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique (avec échange de lettres). Signé à Karachi, le 28 septembre 1951, et à Alexandrie, le 7 octobre 1951	101
N° 1685. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et Chili :	
Accord concernant les activités du FISE au Chili. Signé à New-York, le 3 mars 1950	119
N° 1686. Danemark et Japon :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la reprise des relations diplomatiques. Tokyo, 29 février 1952	139
N° 1687. Organisation des Nations Unies et Inde :	
Accord de base relatif à l'assistance technique. Signé à New-York, le 2 avril 1952	145
N° 1688. Pays-Bas et Suisse :	
Convention (avec protocole final) en vue d'éviter les doubles impositions dans le domaine des impôts sur les successions. Signée à La Haye, le 12 novembre 1951	157
N° 1689. Pays-Bas et Suisse :	
Convention (avec annexes, protocole final et protocole additionnel) en vue d'éviter les doubles impositions dans le domaine des impôts sur le revenu et sur la fortune. Signée à La Haye, le 12 novembre 1951	173
N° 1690. Organisation mondiale de la santé et Liban :	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Genève, le 7 juin 1951, et à Beyrouth, le 30 juin 1951	221
N° 1691. Égypte, Israël, Italie, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Yougoslavie :	
Accord relatif à la création d'un conseil général des pêches pour la Méditerranée. Élaboré à Rome, le 24 septembre 1949	237
N° 1692. Organisation internationale du Travail et Guatemala :	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Guatemala, le 13 avril 1951	249
N° 1693. Organisation internationale du Travail et Panama :	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Genève, le 10 novembre 1951, et à Panama, le 17 décembre 1951 . . .	269